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Előterjesztő: Soós Gyöngyvér 
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Napirendek részletezése, határozatok: 

 

1. Elnöki köszöntő – előző ülés óta eltelt események összegzése 

(Előterjesztő: Botz Lajos, Higyisán Ilona) 

 

Prof. Dr. Botz Lajos elnök úr köszöntötte a megjelent Vezetőségi és Tanácskozó 

testületi tagokat. Az elmúlt időszak eseményei közt ismét megemlítésre került az 

Egészségügyi Szakmai és Kollégium Kórházi klinikai gyógyszerészet (gyógyszerészeti) 

Tagozat és Tanács jelenlegi helyzete. Míg az előbbi tagjai korábban ki lettek nevezve, 

addig a Tagozat munkáját segítő Tanács felállítása még mindig várat magára. Elnök úr 

összegzéséből kiderült, hogy Ladányi Márta egészségügyi ágazati koordinációs 

helyettes államtitkárhoz került a Szakmai Kollégium Tanács ügye. Korábbi értesülések 

szerint a Magyar Kísérletes és Klinikai Farmakológiai Társaság részéről felmerült az 

igény önálló tagozat és tanács felállítására. A KGYSZ álláspontja az, hogy a MKKFT 

tagjai semmiképpen ne gyógyszerészi helyek rovására legyenek képviselve a 

delegációban. 

Higyisán Ilona a 7/2017. sz. Határozat-ra utalva tájékoztatást kért a területi titkároktól 

az MGYK tagsággal rendelkező, de nem KGYSZ tag kórházi gyógyszerészek 

nyilvántartásával, megkeresésével kapcsolatban. A jelenlévő területi titkárok arról 

számoltak be, hogy lényegi előrelépés nem történt, viszont Sebők Szilvia felhívta a 

figyelmet rá, hogy sokan nem tudják pontosan, hogy a MGYK és az MGYT két külön 

szervezet, és ha egyiknek tagja valaki, az nem jelenti azt, hogy automatikusan tagja a 

másiknak is. Ezért a jövőben a tagfelvételek, tagdíj befizetések kapcsán még jobban kell 

ügyelni a kommunikációra és a KGYSZ bemutatására. A vezetőség arról is határozott, 

hogy a jövőben a KGYSZ által a kórházi gyógyszerészeknek adott kedvezményekre 

való jogosultságot, pályázatokon való részvételt aktív tagsági viszonyhoz fogjuk kötni. 

Erről az adott rendezvény, pályázat kiírása során a KGYSZ minden esetben 

tájékoztatást fog adni, miszerint „a tagsággal járó kedvezményt, valamint a kérelmezett 

támogatást csak tagdíjhátralékkal nem rendelkező tagtársaink vehetik igénybe”. 

(31/2017.sz. Határozat.) Felelősök: Csontos Diána, Schirm Szilvia 

 

2. KGYSZ székhely és adószám változás aktualitásai  

(Előterjesztő: Schirm Szilvia) 

    

Ujfalussy Kristóf ügyvéd úr augusztusi 18-i levelében arról tájékoztatta Schirm Szilvia 

gazdasági alelnököt, hogy van remény arra, hogy az önálló jogalanyiságunk az MGYT-

n belül jogfolytonosság mellett megvalósuljon. Ez bizonyos ügyviteli szempontok (pl. 

egyszerűbb változás bejelentés tisztújításokkor) miatt lenne fontos. Ha ez sikerül, akkor 

a székhelyváltoztatás a NAV felé is megoldható lesz és az új székhely miatt új 

adószámot is kapunk. Ehhez azonban az az ára, hogy az MGYT alapszabályában 

tisztázni és rögzíteni kell az alszervezet önálló jogalanyiságát. Mivel az 

alapszabálymódosítás kezdeményezéséhez elnöki ülést és várhatóan közgyűlést is össze 

kell hívni ezért ez egy hosszabb folyamat lesz, de hosszútávon a 4 évenkénti tisztújítás 

utáni kötelezettségek egyszerűsödnének, megszűnnének. További kitétel, hogy a 

jogszabályi környezetváltozás miatt az MGYT csak úgy biztosíthat számunkra 

székhelyet, ha erre vonatkozólag szerződést kötünk. A székhelyszolgáltatás jelképes 

éves díja 10000ft és a titkárság részére 6000ft éves személyi díjazás. A vezetőség 

elfogadta a székhelyváltoztatás bejelentését és az ezzel kapcsolatos díjazást. 

(32/2017.sz. Határozat) A vezetőség határozott arról, hogy a KGYSZ megkeresi Szökő 
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Éva Elnök asszonyt az ügyben, és kéri, hogy döntsön a további intézkedésekről, majd 

ezt követően az MGYT és KGYSZ ügyvédje felvehetik egymással a kapcsolatot, illetve 

Ujfalussy Kristóf ügyvéd úrtól is árajánlatot kell kérni. (33/2017.sz. Határozat) 

Felelősök: Botz Lajos, Schirm Szilvia 

 

 

3. Tételes elszámolású gyógyszerek kezelése – javaslat szakfeladat 

előterjesztésre, jogszabály módosításra és/vagy módszertani levél 

készítésére  

(Előterjesztő: Csontos Diána, Bodó Gabriella, Borza Erzsébet, Higyisán 

Ilona) 

 

Borza Erzsébet július végén írásban azzal fordult a vezetőséghez, hogy a tételes 

finanszírozású gyógyszerek kezelése kapcsán sokasodó problémák miatt megbeszélést 

kezdeményezzen. Távollétében a napirendi pontot Csontos Diána terjesztette elő. Azt 

látjuk, hogy a fennálló szakmapolitikai és gazdasági helyzet kényszeríti bele a 

finanszírozót a jelenelgi a kaotikus helyzetbe (pénzügyi keret, közreműködői szerződés, 

kvótahiány stb.). A gyógyszerhozzáférési és ügyviteli problémák azóta szaporodtak meg 

a korábbihoz képest is jelentősen, mióta megszűnt az OEP és NEAK a 

Minisztrériumhoz tartozik.   

A tételes gyógyszerek kezelésével kapcsolatos módszertani levél kidolgozásának igénye 

már a szegedi kongresszus szakmapolitikai fórumán is előkerült. Azóta már az OGYÉI 

is megkezdte az előkészítő munkát, illetve az érintett kórházi gyógyszerész kollégák is 

gyűjtik az anyagokat, megoldásra váró problémákat. Módszertani levél az OGYÉI és a 

Szakmai Kollégium egységes álláspontja miatt biztosan elkészül, azonban az még 

vitatott, hogy a tételes finanszírozású gyógyszerek kezelésének folyamatát kell-e, vagy 

érdemes-e szaktevékenységgé tenni. Bár az intézeti gyógyszertárak jelenleg is sokkal 

több energiát fektetnek bele a pontos és követhető dokumentációba a biztonságos 

betegellátás érdekében - önként, hivatástudatból, azonban a nem egységes országos 

gyakorlat és az egyes centrumok különböző beteg-és profilszáma miatt ugyanazon 

gyógyszerészi tevékenységeket, a jelenlegi tárgyi és személyi feltételek mellett nem 

mindenki tudja felválallni. Nem szabad magunknak többletfeladatokat generálnunk úgy, 

hogy a feltételek nincsenek mögé téve. A kompetenciakör bővítése (akár klinikai 

gyógyszerészi szolgálatban) támogatandó, de át kell gondolni, és mérlegelni kell, hogy 

mit miért vállalunk. Mivel a kórházi gyógyszerészi kompetenciák ez irányú bővítése 

egy eladható törekvés, ezért ha a társszakmákat magunk mellé tudjuk állítani 

(onkológia, reumatológia, hematológia stb.) akkor az a megvalósítás kulcs is lehet. A 

módszertani levélben különbséget kell tenni egy- és többszakmás intézmények közt, és 

többféle alternatívát kell kínálni a nagyon eltérő beteg számok miatt (100-több ezer), 

ezen a téren sincsenek uniform megoldások. Legyen opcionális a beteggel való 

találkozás is, ahol az építészeti feltételek adottak, ott legyen, ahol nem, ott ne legyen 

kötelező.  
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A módszertani levél megalkotásának az igénye összevág az ÁEEK azon szándékával, 

hogy egységes controlling rendszert alakítsanak ki a kórházakban, amibe viszont a 

tételes finanszírozás egyáltalán nem illeszthető bele (költség van, bevétel nincsen). A 

pénzügyi keret formájában történő biztosítás pedig az éves mérleget jelentősen 

befolyásolja, a könyvelés borul.  

A vezetőség a további feladatok kapcsán úgy határozott, hogy a napokban a kollégáktól 

még beérkezett szakmai anyagokat az érintetteknek továbbításra kerülnek. Az OGYÉI-

vel együttműködő munkacsoport dolga, hogy az összegyűjtött anyagokból a tételes 

gyógyszerek kezelése kapcsán felmerülő valamennyi feladatot összegyűjtse, 

betegszámtól függően elkülönítse, és tegyen javaslatot rá, hogy azokat hogyan lehet jól 

elvégezni, milyen feltételekkel lehetne felvállalni. Csak ezt követően foglaljunk állást 

arról, hogy a módszertani levél mellett szükséges-e, hogy szakfeladat is legyen a tételes 

gyógyszerek kezelése. (34/2017.sz. Határozat) Felelősök: Botz Lajos, Bodó Gabriella, 

Borza Erzsébet 

A vezetőség arról is döntött, hogy a nyári időszakban akutan jelentkező és felszaporodó 

problémákat is össze kell gyűjteni és struktúrálni, majd azokat a NEAK, illetve az 

államtitkárság felé írásban jelezni. Ezáltal is felhívva a döntéshozók figyelmét arra, 

hogy ezeket a problémákat csak egészségügyi kormányzati támogatással lehet 

megoldani, ami ha elmarad, akkor viszont az ebből eredő komoly betegelégedetlenség 

növekedéssel kell számolni. (35/2017.sz. Határozat) Felelősök: Botz Lajos, Csontos 

Diána 

 

4. 7.BBBB Konferencia (Balatonfüred, 2017.10.5-7.) aktualitásai, végső 

kórházi program  

(Előterjesztő: Soós Gyöngyvér, Higyisán Ilona) 

 

A tudományos bizottság tagjaként Soós Gyöngyvér beszámolt arról, hogy a konferencia 

szervezésének elején úgy volt, hogy csak a KGYSZ előadásai lesznek párhuzamos 

szekcióban, azonban az érdeklődés akkora lett, hogy a plenáris előadásokat leszámítva 

mindenhol párhuzamos szekciók lesznek. Az onkológiai (kórházi gyógyszerészeti) 

szekciókban az előadások nyelve magyar lesz a hallgatóság várható összetétele miatt, de 

a diákat angol nyelven is kérik elkészíteni a párhuzamos vetítéshez, tekintettel a 

Kongresszus általános angol nyelvűségére. (36/2017.sz. Határozat) A poszterek 

bemutatására „electronic poster presentation system” használatával – szintén 

párhuzamosan - kerül sor, a poszterbemutatók nyelve angol. 

(Kórházi gyógyszerészeti program a jegyzőkönyvhöz csatolva.) 

 

5. Kórházi Gyógyszerészek Szimpóziuma és az LIII. Rozsnyay Mátyás 

Emlékverseny – Eger, 2018. május 10-13. 

(Előterjesztő: Higyisán Ilona) 

 

A jövő évi Kórházi Szimpózium és 53. Rozsnyay Mátyás Emlékverseny tervezett 

program és szekcióbeosztását Higyisán Ilona mutatta be.  (Programtervezet a 

jegyzőkönyvhöz csatolva.) Ismét felhívta a vezetőség figyelmét arra, hogy a szervezők 

várják a mihamarabbi szimpóziumi témajavaslatokat, hiszen az első értesítő kiküldése 

november végén már aktuális lesz és addig a főbb témáknak meg kell lenniük. 
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Kihasználva azt, hogy az Emlékverseny kapcsán a közforgalomban dolgozó kollégák is 

jelen lesznek az IÁB programot a közforgalomban és kórházban dolgozó fiatal 

gyógyszerészeket egyaránt megcélozva kell megvalósítani. (37/2017.sz. Határozat) 

Felelős: Gyimesi Nóra 

Fontos, de egyre nehezebben megvalósítható szempont az Emlékverseny megfelelő 

pénzügyi keretek közt tartása. A versenyzők regisztrációját jórészt a küldő szervezet 

(MGYT területi szervezet) fizeti, ezért ~50.000ft alatt kellene tartani a részvételi díjat, 

melyen a szervezők még dolgoznak.  

A két rendezvény idejére összesen 347 szoba van lefoglalva, ami bőven elegendőnek 

tűnik abban fényében, hogy 267 foglalt szoba volt a korábbi rendezvényen. 

A programfüzet formátuma marad az eddig megszokott, azonban kettős funkciót kap: 

egyik oldaláról a Szimpózium, míg másikról az Emlékverseny programja olvasható 

majd. A tudományos szervezőbizottság és a rendezvényszervező cég (Club Service) a 

személyes egyeztetést a 7th BBBB konferencia alatt folytatja. 

 

6. EAHP Konferencia 2019 v. 2020– Hungexpo helyszíni bejárás 

(Előterjesztő: Süle András, Higyisán Ilona, Kis Szölgyémi Mónika) 

 

Süle András beszámolt arról, hogy a KGYSZ 3 fős delegációja (előterjesztők) látogatást 

tettek a Hungexpo területén Hungexpo Zrt. Magyarország képviselőivel, azzal a céllal, 

hogy a helyszínt és a szervezési feltételeket, mint lehetséges EAHP Congress 2019 vagy 

2020 helyszínt felmérjék. A cég képviselői beszámoltak arról, hogy a Hungexpo 

bővítette a tevékenységeinek a körét és számos pavilonrendelkezésre áll a központi 

épület mellett, de a most folyamatban lévő fejlesztések csak 2020-ra lesznek készen. Az 

EAHP képviselői októberben jönnek bejárni a helyszínt, de tudni kell, hogy a többi 

lehetséges pályázóval (Barcelona, Pécs) szemben a versenyképességet leginkább az árak 

(adók) fogják megszabni. 

 

7. Kórházi unit-dose gyógyszerelő berendezések alkalmazására vonatkozó 

szakmai módszertani levél előkészítése 

(Előterjesztő: Higyisán Ilona, Bodó Gabriella, Botz Lajos) 

 

A vonatkozó módszertani levél el(ő)készítése a KGYSZ és a Szakmai Kollágium 

részéről felmerült, és az OGYÉI-vel ezügyben fel kell venni a kapcsolatot. (38/2017.sz. 

Határozat) Felelős: Bodó Gabriella. Bár ez az elhatározás összevág az ÁEEK ezirányú 

szándékával is, de attól független. A munkabizottság tagjai első körben, várhatóan Bodó 

Gabriella, Botz Lajos és Higyisán Ilona lesznek, de a későbbiekben bővíteni kell a 

munkabizottságot. 

 

8. Kórházi, klinikai gyógyszerészeti szakvizsga, továbbá a ráépített 

szakvizsgák országos egységesített tételei, követelményei  

(Előterjesztő: Soós Gyöngyvér) 

 

Egyetemek részéről törekvés van a szakképzések egységesítésére, a 

munkafolyamatokban a kamara is részt vesz, hiszen „véleményezési jogot gyakorol 

feladatkörének megfelelően a képzés, a szakképzés, a szakmai továbbképzés 

követelményszintjének meghatározásában”. 

Az ügy onnan indult, hogy a az Egészségügyi Nyilvántartási és Képzési Központ 

megkérte a képzőhelyeket, hogy küldjék be egységes szakvizsga tételsoraikat, hogy 
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azok a honlapon megjelenhessenek. Emiatt augusztus 22-ére ülést hívtak össze a 4 

képzőhely és a szervezetek érintett képviselőivel. A Debreceni Egyetem 

Gyógyszerésztudományi Karát Vecsernyés Miklós és Bácskay Ildikó, a Pécsi 

Tudományegyetem Gyógyszerésztudományi Karát Perjési Pál és Fittler András, a 

Semmelweis Egyetem Gyógyszerésztudományi Karát prof. Zelkó Romána, Hankó 

Balázs és Antal István, a Szegedi Tudományegyetem Gyógyszerésztudományi Karát 

prof. Soós Gyöngyvér és Háznagyné Radnai Erzsébet, a Magyar Gyógyszerészi 

Kamarát Hankó Zoltán és Horváth-Sziklai Attila, Magyar Gyógyszerésztudományi 

Társaságot prof. Szökő Éva képviselte. 

 

Hosszas vita után az a döntés született, hogy a tételsorok egységesítést az idei 

vizsgaidőszakra már nem lehet kivitelezni, hiszen október végén már vizsgák lesznek. 

Vita volt arról, hogy mennyire legyenek egységesek a tételsorok (75-100%). Szükséges 

további albizottságok összehívása az egyes szakirányokon. Kérdés volt, hogy a 

szakdolgozatra szükség lesz-e a jövőben is, és ha igen, akkor továbbra is 

helyettesíthesse-e a gyakorlati szakvizsgát. Ezzel kapcsolatban az a döntés született, 

hogy szakdolgozat szükséges, és gyakorlat orientált témát kell kidolgozni, így továbbra 

is kiváltja a gyakorlati vizsgarészt. A jövőben a Szakmai Kollégiumnak is képviseltetnie 

kell magát az egyeztetéseken. A következő ülés időpontja: október 1. és a szakképzési 

rendelet módosítását ezt követően kezdeményezze a Kamara. Elengedhetetlen az egyes 

szakágakhoz kompetenciát rendelni és az (alap és ráépített) képzésekhez gyakorlati 

hely, műhely lista megadása. Előkerült az is, hogy a szabadon választható 

továbbképzések színvonala vegyes, nincsen egységes szempont rendszer, pedig indokolt 

lenne.  

A vezetőség az egységes szakképzési tételsor kialakítása és bevezetése kapcsán a 

következő állásponton van: 75-80%-ban legyen egységes, a fennmaradó részben legyen 

mozgástér, de arra is legyen ajánlás, szempontrendszer. Szakdolgozat legyen továbbra is 

(esetleg más névvel), mely egy gyakorlatorientált írásos munka, amit a szóbeli vizsga 

elején ismertetni kell. (39/2017.sz. Határozat) 

 

9. Országos gyógyszertenderek jelenlegi státusza és várható alakulása  

(Előterjesztő: Bodó Gabriella, Higyisán Ilona) 

 

AZ ÁEEK augusztus végén piaci konzultációt kezdeményezett GYO-014/2016/KM 

tender hatóanyagokkal kapcsolatosan. Szakmai véleményeket vártak az elmúlt félév 

tapasztalatairól, különös tekintettel a human anti-D immunglobulin és human 

prothrombin komplex hatóanyagok eljárás típus váltásához kapcsolódó 

szempontrendszer kialakítására. Az érintettek a megadott határidőig elküldték szakmai 

véleményüket az elmúlt fél év tapasztalatiról és javaslatukat az egyes hatóanyagok 

átstruktúrálásról.   

 

10. Egyebek  

 

Botz Lajos elnök úr felhívta a jelenlévők figyelmét és komoly aggályát fejezte ki a 

közelmúltban drasztikus hirtelenséggel bevezetett, kiterjesztett hatáskörű egyetemi 

képzettségi szintű okleveles ápoló képzéssel és munkakörrel kapcsolatban, melyet a 

köznyelvben „nondoktor” képzésként emlegetnek. Az ápolók hatásköreinek ilyen szintű 

bővítése veszélyezteti, egyszersmind kompetítora annak a szándéknak, amit a kórházi 

gyógyszerészek az osztályos (klinikai) gyógyszerészi szerepvállalás kapcsán 



7/7 

 

 

igyekeznének megvalósítani. Az orvosok túlterheltségén enyhítene úgy az egészségügyi 

kormányzat, hogy egyes feladataik ellátását (pl. receptfelírás) egyetemi végzettségű 

ápolókra bízná. Az ápolók munkakörének ilyen irányú bővítése – ahelyett, hogy a 

kórházi-klinikai gyógyszerészek kompetenciáját bővítenék – ijesztő, elszomorító és a 

gyógyszerészeti szakmai szervezetek részéről összefogást és egységes kiállást sürget.  

 

 

További kérdés és hozzászólás nem hangzott el. Prof. Botz Lajos elnök úr megköszönte 

a Vezetőségi és Tanácskozó testületi tagok megjelenését és aktív közreműködését, majd 

bezárta az ülést. 

 

Kmf.  

 

Csatolva: Jelenléti ív (vezetőség + meghívottak) 

 

 

 

Dr. Botz Lajos s.k.      Dr. Csontos Diána s.k. 

  elnök, hitelesítő             titkár, jegyzőkönyvvezető 

 

 

 

 

 

 


